



Protokoll styremøte Nordgrønt SA

Møtedato	19.06.20.
Sted	KL.12.00.
Tema	Styremøte i Nordgrønt SA
Til stede	Fritjof Sandstad, Sigurd Orre, Inger-Iren Eriksrud, Hanne Brennhovd, Stig A Oldervik, Odd Hveem, Jostein Lutro og Johan Presthus
Også til stede	Tommy Espedal, Hans Jacob Fosaas, Oddbjørn Aarøe, Terje Grønning, Christine Frostmann og Tom-Arne Isaksen
Forfall	Morten Bilstad, Atle A Olsen

Saksliste	Ansvar
<p>Sak 36/20. Godkjenning av innkalling og sakliste Odd Hveem henviste til en epost som ble sendt styremedlemmene på tirsdag. Gjelder høringsnotat med forslag til endringer i sats- og beregningsforskriften. Saken blir tatt opp under eventuelt. Innkalling og sakliste ble godkjent</p>	
<p>Sak 37/20. Godkjenning av referat fra møtet 30.03.20. og 16.04.20. Ingen merknader. Referatene ble godkjent</p>	
<p>Sak 38/20. Nye medlemmer, fruktprodusenter i Telemark Region Øst har drøftet dette i et regionrådsmøte. Ingen innvendinger derfra. HB er ikke oppdatert i saken. Forespørsel sendt Atle Olsen. Han melder tilbake med tanke på behovet Coop har på disse kulturene.</p>	
<p>Sak 39/40. Hoved årsmøte Nordgrønt. Hva gjør vi? Møte skulle vært avviklet i mars mnd. Pga. Koronasituasjonen ble dette utsatt. I en avtale vi hadde med hotellet skulle vi komme tilbake når ting hadde roet seg. Hvis dette kravet opprettholdes fra hotellets side, kan vi legge årsmøtet i 2021 dit. Forslag i møtet om å ta dette på Teams nå. Vi har i kjøreplanen satt opp et styremøte 19. august. Vi legger årsmøtet til denne datoen. Starter kl. 10.00. Etter årsmøtet blir det et kort styremøte. JP holder tak i dette. Sender innkalling til alle involverte.</p>	
<p>Sak 40/20. Regionårsmøter/felles samling i november. Status? Helga 6-8. november er satt av i kalenderen. Hotell er reservert i Stavanger.</p>	

Ønske fra flere i møtet om å avvikle lokale årsmøter regionvis i år. Prøver å samkjøre disse, slik at alle kanskje har sine møter fredag 6. november. Mulig Coop sentralt kan delta via Teams. Regionlederne holder tak i dette.

Sak 41/20. Info fra Coop

Hanne Brennhovd. I markedet har man opplevd en større etterspørsel etter pakkede varer i det siste. Markedet vokser i verdi i mai med 12,6 %. Coop presterer litt bedre enn totalmarkedet. Grønnsaker/potet har en vekst på 16,7 % mens frukt/bær ligger på 8,9 %. Fra 2016 og frem til nå har Coop tettet gapet til Fair Share med 1,7 %. Mangler fremdeles 3,3 % for å nå målet, men føler at dette går i riktig retning. Coop er vekstvinner på tomat. Prixkjeden har ambisjon om å være best på norsk frukt og grønt. Satser stort på dette. Har også vært på besøk hos flere produsenter. På You Tube og Facebook er det lagt ut flere snutter av dette.

Sak 42/20. Ambisjoner/tidsplan vedr nye avtaletekster

Dette stoppet helt opp i slutten av februar. Noen små endringer ble oversendt Coop som HB skulle sjekke i sitt system. Noen korrigeringer som også skulle drøftes med deres advokat. Målet nå er å få dette ut til produsentene før signering av nest sesongs volumavtaler. HB sjekker ut dette og samkjører avtalene i samråd med JP. Legges frem på hoved årsmøtet i mars 2021.

Sak 43/20. Behovet for informasjonsflyt inn-/utfasinger og volumprognoser i sesongen. (ønske om etablering av ukentlige statusmøter grønt)

Hanne Brennhovd presiserer at god informasjonsflyt er avgjørende for effektivitet og salg. Viktig at varer meldes inn i god tid før beregnet oppstart/levering. Det er et ønske fra Coop sin side at det etableres et ukentlig tlfmøte med produktansvarlige på forskjellige kulturer. Har i en årrekke vært praktisert på bær med god erfaring. HB, AO, CF kommer tilbake med et forslag til løsning rundt dette.

Sak 44/20. Samsvarserklæring. Kort info fra Trygg Vare.

Det kreves at de leverandørene som leverer emballasje som er i direkte kontakt med mat, skal fremlegge ei samsvarserklæring. Dette for å sikre at alt som kommer i kontakt med mat er godkjent til dette formålet og at maten er trygg å spise. Den eller de som pakker varen skal skaffe denne fra emballasjелеverandøren.

Coop krever at leverandører som har eller vil få en avtale med dem, skal ha dette lett tilgjengelig for brukerne.

Kort oppsummert skal samsvarserklæringa inneholde:

- Bekreftelse på at materialet er trygt
- innhold + migrasjonsstoffer
- informasjon Dual Use additives (DUA`s)
- bruksbegrensninger
- sporbarhet
- kvalitetssikret produksjon(hygiene)

Den skal være tilgjengelig på et forståelig språk og den skal oppdateres ved enhver endring i sammensetning eller lovgivning.

Hanne Brennhovd sjekker muligheten for å få med dette i den reviderte utgaven av Hovedavtalen. JP vil lage et utkast der produsentene vil bli informert rundt dette med Samsvarserklæring. Utformer et notat i samarbeid med Lydia Lofthus.

Sak 45/20. Status alle regioner

Vest. Sigurd Orre.

Har vært varmt og tørt i Vest over en lengre periode. Det vannes mye, men det er meldt noe nedbør kommende helg. Generelt er de fleste i rute. Startet med en fin april, etterfulgt av en kald mai og deretter har juni har vært veldig bra.

Potetopptaking har startet i Randaberg. Flere følger på i dagene som kommer.

Trøndelag. Oddbjørn Aarøe

Det snødde i midten av mai. Har vært opptil 3 uker etter på prognoser, men avstanden minker hele tida. Pr i dag kanskje bare 3-6 dager på flere kulturer.

Varmeølgen vi er inne reduserer fortløpende forsinkelsene, og der det vannes ser det veldig bra ut.

Stig A Oldervik. Vannes hele døgnet. Håper på litt nedbør. Buntgulrot meldes å være opptil 14 dager senere enn prognosert.

Øst. Inger-Iren Eriksrud.

Varmt i region Øst også og det vannes flittig. Arbeidsfolk er fremdeles ei utfordring. Det er tøffe tider, men det jobbes godt for å løse dette blant produsentene.

Sak 46/20. Eventuelt

Odd Hveem ønsker tilbakemeldinger fra styret med tanke på endringer i satsene rundt avlingsskade erstatninga. Bondelaget skal sende inn en felles høringsuttalelse. Veksthus er foreslått lagt inn under friland. I tillegg blir endringene knyttet til Koronasituasjonen og dette er ikke godt mottatt i næringa. Egenandelen på 30 % er også for høy. I tillegg er det noe usikkerhet rundt fraktsatsene det henvises til.

Innspill sendes Odd Hveem snarest mulig slik at han kan ta dette med seg neste gang de samles.

Sigurd Orre. Vekstavslutning i potet og forebyggende mot tørråte. Det foreligger endelig ei godkjenning på Spotlight i potet. Dette er et middel som skal erstatte Reglone som er forbudt nå. Ulempen er at Spotlight ikke kan benyttes sammen med risknusing og da vil ikke resultatet bli godt nok. Vil bli spesielt utfordrende utover høsten.

Møtet slutt 14.15.

Fritjof Sandstad

Hanne Brennhovd

Sigurd Orre

Inger-Iren Eriksrud

Stig Arild Oldervik

Jostein Lutro

Odd Hveem